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ОФІЦІЙНЕ ПОВІДОМЛЕННЯ

АТОМПРОФСПІЛКА: КРОК ЗА КРОКОМ ОБСТОЮВАТИ ПРАВА ПРАЦІВНИКІВ

Відповідно до рішення Президії Центрального комітету
Атомпрофспілки від 21 січня 2016 року №П-22-1 7 квітня
2016 року у м. Київ буде проведено VII Пленум Цент-
рального комітету Атомпрофспілки, який відбудеться у
конференц-залі готелю «Братислава» за адресою: м. Київ,
вул. Малишка, 1, станція метро «Дарниця».

Заїзд учасників Пленуму до готелю «Братислава» — 6
квітня з 13:00 до 14:00, від’їзд — 8 квітня до 12:00.

Президія ЦК профспілки вирішила присвятити темати-
ку Пленуму 30-м роковинам Чорнобильської катастрофи.

Про детальну програму Пленуму профспілки буде
повідомлено додатково.

Запрошуємо взяти участь у роботі VII Пленуму ЦК
профспілки.

До відома членів Центрального комітету Атомпрофспілки,
членів Ревізійної комісії Атомпрофспілки

ДСП «ЧОРНОБИЛЬСЬКА АЕС»: ЗА РЯДКОМ ВИКОНАННЯ УМОВ КОЛЕКТИВНОГО ДОГОВОРУ

В конце февраля сос-
тоялась отчетная конфе-
ренция профсоюзного ко-
митета Чернобыльской
АЭС. Делегаты конферен-
ции обеспечили кворум,
поэтому все решения кон-
ференции легитимны.

О деятельности пер-
вичной профсоюзной ор-
ганизации ЧАЭС в 2015
году сообщил председа-
тель профкома Максим
Орлов. Он отметил, что боль-
шинство пунктов Коллектив-
ного договора за отчетный
период выполнялись и про-
должают выполняться в нас-
тоящее время. Из 167 пунк-
тов Коллективного договора
частично не выполняют-
ся пять, в частности, пункты
об обеспечении средствами
индивидуальной защиты, о
комплектации аптечек, о ком-
пенсации стоимости само-
стоятельно приобретенных
для работы обуви и одежды.
Данные пункты выполняют-
ся в пределах выделенного
предприятию финансирова-
ния. Сообщил Максим Орлов
и об итогах оздоровления и
санаторно-курортного лече-
ния (оздоровлены 183 ре-
бенка и 95 взрослых), о спор-
тивно-массовой работе, о
благотворительности (в ак-
ции «Милосердие» приняли
участие 2149 работников
станции, собрав 457 тыс. 207
грн., тогда как в 2014 году
2106 работников станции,
принявших участие в акции,
собрали 382 тыс. 129 грн.) и
об участии в жизни города.

Для того чтобы всесто-
ронне оценить условия, в ко-
торых работал профсоюзный
комитет, Максим Орлов на-
помнил присутствующим о

тех финансово-организа-
ционных обстоятельствах, в
которых ЧАЭС оказалась в
последние годы. 

— Прошлый год начался
для нашего предприятия
крайне тяжело. Вы помните,
что в 2015-й мы, предприя-
тия зоны отчуждения, вошли
с долгами в 104 миллиона
гривен, образовавшимися
вследствие бюджетного не-
дофинансирования, причем
более 95 миллионов из наз-
ваной мною общей суммы
приходилось на ЧАЭС. Эти
кризисные явления ощуща-
лись особенно остро, по-
скольку на тот момент от-
сутствовало эффективное
управление процессами со
стороны государственного
агентства по управлению зо-
ной отчуждения. Зарплата
персоналу Чернобыльской
АЭС была выплачена из
средств хоздеятельности —
чтобы не допустить социаль-
ного взрыва. Обострились и
проблемы с Пенсионным
фондом Украины, поскольку
мы являемся заложника-
ми действующего законо-
дательства и, будучи пред-
приятием, финансируемым

из госбюджета, тем не ме-
нее обязаны возмещать ПФУ
средства на доставку льгот-
ных пенсий. При отсутствии
целевого государственного
финансирования этой статьи
расходов ЧАЭС никак не мо-
жет выполнить возложенные
обязательства перед ПФУ.
Почему я об этом сейчас
вспоминаю? Все вопросы
выплаты зарплат и прочих
социальных гарантий реша-
лись при непосредственном
и очень активном участии
ППО ЧАЭС и Чернобыльской
объединенной организации
профсоюза предприятий зо-
ны отчуждения.

Было совершенно оче-
видно, что все задолженно-
сти, возникшие, подчеркну,
не по ее вине, ЧАЭС пога-
сить не сможет. Выход был
один — аргументированно
и обоснованно требовать от
правительства дофинанси-
рования. Вместе с Предста-
вителем Атомпрофсоюза в
Чернобыльской ООП Ни-
колаем Тетериным мы ра-
ботали и с нашим профиль-
ным министерством, и с

комитетами Верховной Ра-
ды, и со СМИ.

При этом все процессы в
органах власти шли недоста-
точно, с нашей точки зрения,
динамично. Поэтому мы бы-
ли вынуждены прибегнуть к
более радикальным спосо-
бам воздействия и органи-
зовать акции протеста под
Кабинетом Министров и Вер-
ховной Радой Украины. Наши
требования были следую-
щие: реформирование зоны
отчуждения, переподчинение
профильному министерст-
ву, то есть Минэнергоугля,
решение проблемы возме-
щения средств Пенсионно-
му фонду Украины, обеспече-
ние финансирования ЧАЭС,
погашение задолженности по
заработной плате предприя-
тиям зоны отчуждения — на-
помню, за ноябрь-декабрь
2014 года многим предпри-
ятиям сферы управления Гос-
агентства деньги не были
выплачены, в том числе и
ГП «Управление обеспече-
ния функционирования объ-
ектов Чернобыльской АЭС».
(Окончание на 3-й стр.)

Один год из жизни профсоюзной организации

На сьогодні одним з важливих напря-
мів роботи Атомпрофспілки є захист тру-
дових, соціально-економічних прав та
інтересів її членів, на які відбувається
постійний наступ з боку уряду.

Так, наприкінці 2015 року Атомпрофспілка
отримала інформацію про те, що уряд планує
перегляд Списків виробництв, робіт, профе-
сій, посад і показників, зайнятість в яких дає
право на пенсію за віком на пільгових умовах,
затверджених постановою Кабінету Міністрів
України від 16.01.2003 №36.

У дорученні Кабінету Міністрів України від
22.10.2015 № 42082/1/1-15 керівникам мініс-
терств та інших органів виконавчої влади (за
списком) чітко зазначалася мета такого пере-
гляду — «оптимізація» позицій у Списках.

Хочу зазначити, що інформацію про
оптимізацію Списків ми отримали не офі-
ційно, але відразу забили тривогу, та ро-
зіслали її на всі підприємства атомно-
енергетичної галузі, профільним медичним
закладам, підприємствам Чорнобильської

зони відчуження та іншим заінтересованим
підприємствам.

На виконання зазначеного доручення
заступником міністра енергетики та вугільної
промисловості України керівникам підпри-
ємств галузі була направлена телеграма про
зобов’язання переглянути Списки та надати
пропозиції, узгоджені з профспілковою орга-
нізацією щодо їх оптимізації. Це стало три-
вожним сигналом як для профспілкових орга-
нізацій, так і для керівників підприємств. Ми
спільно спрямували наші зусилля на обстою-
вання прав працівників на ці пільги.

Для з’ясування ситуації з цього питання та
напрацювання напряму діяльності Профспіл-
ки її представники були присутні на нараді в
Мінсоцполітики, яка проводилася заступни-
ком міністра Іванкевичем В.В. за участю
представників міністерств, відповідальних за
роботу з призначення пільгових пенсій.

Своєю чергою Міненерговугілля зверну-
лося до Атомпрофспілки, як до соціального
партнера, з проханням долучитися до роз-

робки зауважень та пропозицій до проекту
постанови уряду. Тому представник Атом-
профспілки спільно з уповноваженими осо-
бами ДП НАЕК «Енергоатом» захищали свою
позицію в Міненерговугілля, яке систематизу-
вало всі подані документи, а потім передало їх
у Державну службу України з питань праці.

Незважаючи на те, що так звана «оптимі-
зація пільг від уряду» викликала негативний
суспільний резонанс, Державною службою
України з питань праці все ж таки до Спільного
представницького органу об’єднань профспі-
лок 17 лютого поточного року направлено на
погодження проект постанови Кабінету Мі-
ністрів України «Про затвердження Списків
виробництв, робіт, професій, посад і показни-
ків, зайнятість в яких дає право на пенсію за
віком на пільгових умовах».

У проекті нової постанови вилучено зі
Списку №1 розділ XXIV «Атомна енергетика та
промисловість», зі Списку №2 — розділ XXXIV
«Атомна енергетика та промисловість», що
повністю виключає можливість гідно оцінити

працю цілої галузі, робітники якої у процесі
трудової діяльності перебувають під впли-
вом джерел іонізуючих випромінювань, що
несприятливо впливає на стан здоров’я пра-
цюючих. Крім того, із розділу XIII «Елект-
ростанції, енергопоїзди, паросилове госпо-
дарство» зі Списку №2 також вилучено ряд
суттєвих позицій. 

Треба звернути увагу й на те, що від-
повідно до вимог «Основних санітарних пра-
вил забезпечення радіаційної безпеки
України» (розділ XII) класифікація робіт з
використанням відкритих джерел здійсню-
ється залежно від величини мінімально зна-
чущої активності на робочому місці, одиниці
вимірювання «Бекерель» (Бк), тому класифі-
кація робіт, яка використовується у новій ре-
дакції Списку №1 та Списку №2, з посилан-
ням на критерії «понад 10 мілікюрі радію-226»
і «не менше 0,1 мілікюрі радію-226», є неко-
ректною, не відповідає чинним нормам і пра-
вилам України з питань радіаційної безпеки.

(Закінчення на 2-й стор.) 

СПИСКИ №1 І №2: ОПТИМІЗАЦІЯ НАВИВОРІТ

Актуальні питання за-
безпечення соціально-
економічного захисту лю-
дини праці в сучасних
умовах обговорили учас-
ники засідання Спільно-
го представницького ор-
гану репрезентативних
всеукраїнських об’єднань
профспілок на національ-
ному рівні, що відбулося
14 березня. Вів засідан-
ня Голова СПО об’єднань
профспілок, Голова ФПУ
Григорій Осовий. У захо-
ді взяв участь Голова
Профспілки працівників
атомної енергетики та
промисловості України
Валерій Матов.

Зрозуміло, що до поряд-
ку денного цього важливого

для всього профспілкового
руху країни заходу було
включено найактуальніші пи-
тання, що турбують сьогодні
членів профспілок, усіх гро-
мадян України. Серед них
такі дуже конкретні і вкрай
болючі: нова хвиля цінового
геноциду; добивання систе-
ми охорони праці; фінансо-
ве удушення профтехосвіти;
розвал системи служби зай-
нятості; загрози нового Тру-
дового кодексу; фактичний
провал переговорів з укла-
дення Генеральної угоди на
новий строк та інші.

Саме з питання про хід
переговорів з соціальними
партнерами про укладення
Генеральної угоди на но-
вий строк і почалася диску-
сія на засіданні СПО. З ін-
формацією з цього питання
виступив перший заступ-
ник Голови СПО об’єднань
профспілок, заступник Го-
лови ФПУ Сергій Кондрюк.
У його доповіді, виступах
членів СПО пролунала стур-
бованість сьогоднішнім ста-
ном урегулювання розбіж-
ностей по проекту цього
важливого документа. Одно-
часно було висунуто низку
конкретних та конструктив-
них пропозицій, спрямова-
них на пришвидшення та
підвищення ефективності
переговорів, покращення
якості змісту Генеральної
угоди в інтересах працюю-
чої людини.
(Закінчення на 2-й стор.)

ІЗ ЗАСІДАННЯ СПО

Добиватися зміни ситуації
на користь членів профспілок
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АТОМПРОФСПІЛКА: КРОК ЗА КРОКОМ

ОБСТОЮВАТИ ПРАВА ПРАЦІВНИКІВ

АТОМПРОФСПІЛКА: МІЖНАРОДНА ПРОФСПІЛКОВА СПІВПРАЦЯ

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.) 

У новій редакції постанови з розділу XXI
«Роботи з радіоактивними речовинами та
джерелами іонізуючих випромінювань і бе-
рилієм» взагалі виключено позицію: «праців-
ники, зайняті повний робочий день у зоні
відчуження на підприємствах, в установах і
організаціях…», і це, незважаючи на те, що
особливий статус зони відчуження регламен-
тується окремим Законом України «Про пра-
вовий режим території, що зазнала радіо-
активного забруднення внаслідок Чорно-
бильської катастрофи», який регулює питання
поділу території на відповідні зони, режим їх
використання та охорони, умови проживання
та роботи населення, господарську, науково-
дослідну та іншу діяльність в цих зонах, а
також закріплює і гарантує забезпечення
режиму використання та охорони вказаних
територій з метою зменшення дії радіоактив-
ного опромінення на здоров’я людини та на
екологічні системи. На цій території працю-
ють тисячі людей, яких проектом постанови
уряд передбачає позбавити гарантованих
державою пільг і компенсацій.

Запропонований проект постанови також
позбавить права на пільгове пенсійне забез-
печення значну кількість працівників, які пра-
цюють на пунктах зберігання РАВ (ПЗРВ),
станціях дезактивації, у службах радіаційної
безпеки і охорони навколишнього середо-
вища та зайняті повний робочий день у тех-
нологічних процесах з поводження з радіо-
активними відходами, дезактивації ЗІЗ і
обладнання, забрудненого радіоактивними
речовинами, адже нею передбачено право на
пенсію на пільгових умовах лише для тих пра-
цівників, які зайняті на роботах з радіоактив-
ними речовинами з активністю на робочому
місці не менш як 0,1 або 10 мілікюрі радію-
226. Однак навіть при незначних потужностях
еквівалентної дози, що перевищують фонові
значення, проявляються стохастичні (випад-
кові, імовірнісні) ефекти радіаційного впливу.

Не обійшов своєю негативною увагою
урядовий проект і медичних працівників, які
на сьогодні і так є однією з найменш захи-
щених категорій працівників. З постанови
виключено лікарів-рентгенологів, рентгено-
лаборантів у флюорографічних кабінетах,
молодших медичних сестер (санітарки-при-
биральниці) патологоанатомічних бюро, мо-
лодших спеціалістів з медичною освітою,
молодших медичних сестер, молодших ме-
дичних сестер з догляду за хворими, які без-
посередньо обслуговують хворих в інфекцій-
них відділеннях, при зайнятості понад 80%
робочого часу.

Зазначаємо, що на всіх підприємствах
проводиться атестація за умовами праці цих
робочих місць на підтвердження права пра-
цівників на пільгове пенсійне забезпечення у
відповідності із вимогами «Методичних реко-
мендацій для проведення атестації робочих
місць за умовами праці, що затверджені
постановою Кабінету Міністрів України від
01.109.1992 № 41, тобто рівень шкідливих
виробничих факторів трудового процесу
визначено за критеріями гігієнічної класифі-
кації праці, а тривалість дії шкідливих вироб-
ничих факторів обґрунтовано встановленою
організацією праці на робочих місцях персо-
налу підприємств. 

Таким чином, у разі прийняття у запропо-
нованій редакції проекту постанови Кабінету
Міністрів України можливе порушення прав
працівників на пільги та компенсації за важкі
та шкідливі умови праці, що передбачені стат-
тею 7 Закону України «Про охорону праці».

Атомпрофспілка, узагальнивши пропози-
ції організаційних ланок, заявила про непри-
пустимість погодження зазначеного проекту
постанови, оскільки нею суттєво звужуються
права працівників галузі і погіршуються умови
їх пенсійного забезпечення.

Атомна енергетика сьогодні стала осно-
вою паливно-енергетичного комплексу Ук-
раїни і демонструє високий рівень стабіль-
ності і безпеки, що надає можливість нашій
країні бути незалежною та сприяє її економіч-
ному зростанню. Злагоджена та сумлінна
праця багатотисячного колективу у період
експлуатації енергоблоків, планово-поперед-
жувальних та поточних ремонтів, спрямова-
них на підвищення рівня безпеки, реконструк-
цію та модернізацію енергоблоків, — важлива
складова зміцнення енергетичної та еконо-
мічної безпеки держави. 

Технологічний процес виробництва елек-
троенергії на атомних електростанціях не
можна змінити так, щоб повністю виключити
вплив на працівників шкідливих і небезпечних
виробничих факторів. 

Наші колеги з інших галузевих проф-
спілок також вважають зазначений проект
постанови неприйнятним та готові до
активних дій з обстоювання інтересів чле-
нів профспілок.

Головою СПО об’єднань профспілок, Го-
ловою Федерації профспілок України Осовим
Г.В. направлено звернення на ім’я міністра
соціальної політики України Розенка П.В., в
якому зазначається, що профспілкова сторо-
на підтримує необхідність осучаснення
Списків виробництв і професій, робота в
яких дає право на пенсію на пільгових умо-
вах, але це має відбуватися прозоро, з техніч-
ним обґрунтуванням і справедливо. Запро-
поновано у кожній галузі з представників
міністерства (відомства) і галузевої профспіл-
ки створити комісію, яка повинна детально
опрацювати відповідний перелік професій і
посад і внести пропозиції, а для початку з
порушеного питання провести робочу зустріч
та виробити конкретний план дій. Відповідно,
на адресу Державної служби України з питань
праці направлено лист про продовження тер-
міну погодження проекту постанови.

Атомпрофспілкою та представниками
підприємств галузі в робочому порядку про-
водяться зустрічі з представником Мініс-
терства соціальної політики Рябоконем С.І.
та напрацьовуються пропозиції до проекту
постанови.

Сподіваємося, що нам вдасться об-
стояти права членів Атомпрофспілки на
пільгове пенсійне забезпечення в повному
обсязі, адже на сьогодні наші підприємства
за рахунок своїх коштів повністю виплачу-
ють пенсії за віком на пільгових умовах та
покривають витрати на їх доставку, а отже,
не вимагають додаткових витрат з дер-
жавного бюджету.

Олександра КРАВЧУК,
заступник завідувача відділу

колективно-договірної та правової
роботи Атомпрофспілки

СПИСКИ №1 І №2:
ОПТИМІЗАЦІЯ НАВИВОРІТ

Редакції газети «Атомник України»

Міненерговугілля розглянуло публі-
кацію «Перспектива в роботе есть все-
гда», опубліковану в газеті «Атомник
України» (№5, №6) щодо використання
обладнання ДП «Смоли», яке придбано
за бюджетні кошти та протягом 5 років
перебуває на складі, надану редакцією
газети листом від 12.02.2016 №24-р,
та повідомляє.

Структурними підрозділами Міненер-
говугілля опрацьовано порушене питання,
результатом спільної роботи стало розроб-
лення проекту постанови Кабінету Міністрів
України «Про збільшення статутного капіта-
лу державного підприємства «Смоли».

Метою прийняття постанови є освоєн-
ня витрачених бюджетних коштів, викори-
стання придбаного ДП «Смоли» обладнан-
ня за рахунок коштів державного бюджету
у виробничій діяльності підприємства.
Досягнення зазначеної мети планується
здійснити шляхом збільшення статутного
фонду ДП «Смоли» на суму вартості при-
дбаного протягом 2009–2010 років облад-
нання (5366,1 тис. грн. з ПДВ).

Листом від 16.02.2016 №01/33-1616
проект постанови надано на погодження
до Мінфіну і Мінекономрозвитку та на цей
час розглядається виконавцями.

Заступник Міністра О. Светелік
м. Київ, 24 лютого 2016 року. №03/33-1954

«АТОМНИКУ УКРАЇНИ» ВІДПОВІДАЮТЬ: «ПЕРСПЕКТИВА В РАБОТЕ

ЕСТЬ ВСЕГДА», 4.02. і 11.02. 2016 року №5, 6

Про можливість використання обладнання,
що придбано за бюджетні кошти

Участники заседания подвели
итоги работы за 2015 год, заслу-
шали отраслевые отчеты по стра-
нам, доклады о нарушении прав
профсоюзов, проанализировали
отраслевые соглашения и коллек-
тивные договора. 

Поделились участники и опы-
том проведения кампаний про-
тиводействия политике жесткой
экономии и попыток ослабить
позиции профсоюзов в странах
Северо-Восточного округа и ЕС в
целом.

Аналитические отчеты « О дея-
тельности профсоюзов округа и
политических событиях в субре-
гионе», также « Права профсоюзов
и трудовые права в странах Се-
веро-Восточного округа» подгото-
вил Субрегиональный секретарь
EPSU, руководитель департамента
международной работы Федера-
ции профсоюзов Украины Васи-
лий Шилов. На заседании был

заслушан подотчет представите-
ля Женского комитета PSI о ситуа-
ции с гендерным равенством в
регионе. Место заместителя пред-
ставителя в Женском комитете PSI
получил Атомпрофсоюз, а именно
главный специалист по междуна-
родной работе Леся Семеняка.

Белорусские коллеги пригла-
сили на заседание заместителя
министра здравоохранения Бела-
руси Вячеслава Шило, который
рассказал о бесплатной и доступ-
ной медицине для жителей Бела-
руси, а также о перечне платных
услуг; о передовой перинатальной
медицине, которая является ви-
зитной карточкой Беларуси, а так-
же развитии трансплантационной
хирургии в республике. Встреча
с профактивом Республиканско-
го научно-практического центра
«Кардиология» позволила участ-
никам обсудить вопросы социаль-
ной защиты работников сферы

здравоохранения, систему конт-
рактов и коллективных договоров
в Беларуси.

В работе форума приняла уча-
стие и заместитель председателя
Федерации профсоюзов Беларуси
Елена Манкевич, которая подели-
лась опытом работы Федерации
по защите прав трудящихся, рас-
сказала об актуальных путях раз-
решения конфликтных ситуаций
между работником и работода-
телем, ответила на вопросы ка-
сательно основных направлений
деятельности Федерации.

Генеральный секретарь EPSU
Ян Виллем Гудрианн обсудил с
участниками заседания будущие
направления работы в Централь-
ной и Восточной Европе, осветил
тему органайзинга как приоритет-
ного направления деятельности
EPSU. Он также призвал профсою-
зы использовать более креатив-
ные методы в организации кампа-
ний по защите прав профсоюзов
на европейском, национальном и
локальном уровне. Ян Виллем
доложил о реализации инициати-
вы ЕКП по продвижению уважения
к правам профсоюзов на всей тер-
ритории ЕС. Участники обсудили
пути достижения поставленных
целей и задач.

Ян Виллем подчеркнул необ-
ходимость защитить право на за-
бастовку в общественном секторе
и призвал к активизации действий
в связи с наступлением на пра-
ва профсоюзов в европейских
странах.

Все участники встречи в Минс-
ке присоединились к фотоакции
EPSU и заявили: «Нет коммерциа-
лизации здравоохранения и соци-
альной сферы. Приватизации —
нет. Наше здоровье не продается».
В Минске начался отсчет новой
акции EPSU за право на доступ к
медицинским услугам.

Также участники встречи об-
судили подготовку к Конгрессу

PSI, который состоится в Женеве
в 2017 году, вопросы приема
новых членов и финансовой дис-
циплины, а также план действий
на 2016 год.

Участники встречи поблаго-
дарили профсоюзы Беларуси за
высокий уровень организации
форума и радушный прием. Впе-
реди — кропотливая и целе-
направленная работа по проти-
водействию политике жесткой
экономии и реализации выбран-
ных направлений работы на 2016
год. И, как показывает практика,
только совместные действия и
кампании профсоюзов, входящих
в EPSU, достигают своих целей.

Ежегодная встреча Северо-Восточного Округа EPSU (Евро-
пейской Федерации профсоюзов общественного обслуживания)
состоялась 2-3 марта 2016 года в Минске (Беларусь). Локальным
организатором мероприятия стал Белорусский профсоюз работ-
ников здравоохранения. Председатель Роберт Часнойть тепло
приветствовал участников Округа из Армении, Беларуси, Эстонии,
Грузии, Латвии, Литвы и Украины. Председатель Атомпрофсоюза
Украины Валерий Матов принял активное участие в работе
Окружной встречи.

Сардэчна запрашаем у Беларусь!

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

Після тривалого обгово-
рення цього питання було
вирішено: вважати неприй-
нятним звужування існую-
чих прав працівників в
проекті Генеральної угоди
на новий строк та доручи-
ти Голові СПО озвучити на
засіданні уряду позицію
Спільного представницько-
го органу об’єднань проф-
спілок щодо переговорів
по проекту Генеральної
угоди.

Гостру та принципову
дискусію викликало обго-
ворення актуального нині
питання «Про неприйнят-
ність проекту Закону України
«Про внесення змін до дея-
ких законодавчих актів Ук-
раїни щодо реформуван-
ня державного управління у
сфері зайнятості населення
та соціального страхування
на випадок безробіття». Під
час цього обговорення про-

лунали різні пропозиції,
спрямованні на розв’язан-
ня актуальної проблеми, що
турбує багатьох наших спів-
громадян.

СПО об’єднань проф-
спілок вирішив: вважати
неприйнятним запропоно-
ваний Мінсоцполітики та
Держслужбою зайнятості
зазначений проект Закону
України та не погоджува-
ти його як такий, що збері-
гає умови для проявів ко-
рупції у сфері зайнятості,
не забезпечує цільового
спрямування коштів соці-
ального страхування та
знижує рівень соціального
захисту працівників у разі
безробіття, призводить до
порушення принципу рів-
ності прав застрахованих
осіб на надання держав-
них гарантій у сфері зайня-
тості.

На засіданні також на-
голошувалося про черго-
ве підвищення тарифів на

електроенергію, очікується
підвищення ціни на газ. Що
мають робити профспілки
для захисту населення в
умовах підвищення цін і
тарифів? За результатами
обговорення було вирішено:
на наступному засіданні
прийняти консолідоване
рішення щодо подальших
дій ФПУ з порушеного пи-
тання. 

Було також обговорено
питання про загрозливу си-
туацію у системі профтехос-
віти. СПО об’єднань проф-
спілок підтримав позицію
та дії освітян, зокрема іні-
ціативу провести 18 бе-
резня в Києві Всеукраїнські
збори представників ПТО
для прийняття рішення про
вступ в колективно-трудо-
вий спір з урядом і підготов-
ку до загальнонаціонально-
го страйку. 

Під час засідання обго-
ворено також інші важливі
питання.

ІЗ ЗАСІДАННЯ СПО

Добиватися зміни ситуації
на користь членів профспілок

ЗАКОНОДАВЧІ НОВАЦІЇ

Президент Украины Петр Поро-
шенко подписал закон о внесении из-
менений в приватизационный процесс,
включающий, в частности, отмену нор-
мы об обязательной продаже на фон-
довых биржах 5-10% акций стратегиче-
ских предприятий при проведении их
приватизации.

«Президент Петр Порошенко подписал
закон «О внесении изменений в некото-
рые законы Украины об усовершенствова-
нии процесса приватизации», принятый
Верховной Радой 16 февраля этого го-
да», — сообщила пресс-служба.

Документ также предусматривает
привлечение советников для продажи
стратегических предприятий за небюд-
жетные средства и запрещает принимать
участие в продаже госкомпаний резиден-
там страны-агрессора, компаниям из
оффшорных зон.

Кроме того, закон разрешает прини-
мать участие в приватизации иностран-
ным компаниям, в уставном капитале
которых больше 25% государственной
собственности.

За реализацию закона отвечает Фонд
государственного имущества Украины.

Об усовершенствовании процесса приватизации в Украине
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ДСП «ЧОРНОБИЛЬСЬКА АЕС»: ЗА РЯДКОМ ВИКОНАННЯ УМОВ КОЛЕКТИВНОГО ДОГОВОРУ

(Окончание.
Начало на 1-й стр.)
Мы выполняем на пло-

щадке уникальные рабо-
ты, но финансируют нас
настолько мало и скудно,
что фонд заработной платы
персонала станции состав-
ляет более половины всех
выделенных предприятию
средств! А все финансиро-
вание ЧАЭС в соответст-
вии с законом о бюджете не
превысило 50 процентов от
объективной потребности
предприятия.

Поездка Президента Ук-
раины на промплощадку 26
апреля 2015 года позволила
нам донести до него нашу
готовность проводить ре-
формы, снимать ЧАЭС с экс-
плуатации безопасно и про-
фессионально, и о том, что
все это может быть обес-
печено при условии надле-
жащего внимания к нашим
проблемам со стороны го-
сударства.

Максим Орлов также
подчеркнул, что в течение
2015 года на ЧАЭС был
подписан новый Коллектив-
ный договор — лучший, по
мнению докладчика, подоб-
ный документ среди пред-
приятий зоны отчуждения;
состоялось выездное за-
седание Президиума ЦК
Атомпрофсоюза на ЧАЭС,
активисты профсоюзной ор-
ганизации ЧАЭС приняли
участие в выборах в мест-
ные советы, чтобы отстаи-
вать интересы коллектива
станции и на уровне г. Сла-
вутич.

Главная борьба шла в
отношении возобновления
действия 39-й статьи Зако-
на Украины «О статусе и со-
циальной защите граждан,
пострадавших вследствие
Чернобыльской катастро-
фы» (относительно граждан,
работающих в зоне отчуж-
дения). В начале 2016 года
закон, возобновляющий ее
действие, был принят Вер-
ховной Радой, и сейчас идет
напряженная работа отно-
сительно постановления Ка-
бинета Министров Украи-
ны, по которому работникам
предприятий зоны отчуж-
дения будут возобновлены
соответствующие выплаты.
Кроме того, создан коор-
динационный совет, в сос-
тав которого вошли также
и председатель ППО ЧАЭС
и ППО ГП УОФО и кото-
рый будет в дальнейшем
решать возникающие пе-
ред предприятиями сфе-
ры проблемы.

— Я убежден, что не будь
постоянной активности кол-
лектива ЧАЭС и первичной
профсоюзной организации
как его представителя, для
ЧАЭС не было бы ни допол-
нительного финансирова-
ния, ни возможности таки
начать отопительный сезон,
ни сохранения персонала
предприятия. Мы должны
это понимать и продолжать
двигаться в избранном на-
правлении, — подчеркнул
Максим Орлов.

Николай Тетерин, Пред-
ставитель Атомпрофсою-
за в Чернобыльской объе-
диненной организации
предприятий зоны отчуж-
дения, также обратился к
вопросу подписания Каби-
нетом Министров постанов-
ления, определяющего раз-
мер доплат за работу в зоне
ионизирующего излучения:

— В 2015 году произош-
ло знаменательное событие.
Мы начали очень активно
сотрудничать с профкомом
ЧАЭС. У нас состоялся ряд
встреч, которые были ини-
циированы и профкомом
ЧАЭС, и администрацией
станции, мы приезжали на
площадку, и к нам приезжал
профком ЧАЭС, и мы от-
крыто обсуждали все наши
проблемы. Если бы пози-

ция профсоюзного коми-
тета ЧАЭС, Чернобыльской
объединенной организации
была другой либо если бы
мы не проявляли активно-
сти, то, я считаю, ситуация
на предприятиях зоны от-
чуждения была бы значи-
тельно хуже и, мало того,
она была бы катастрофиче-
ской. Я вернусь к эпопее
принятия закона о возоб-
новлении действия 39-й
статьи, и вот почему.

Законопроект под номе-
ром 2524а прошел рассмот-
рение в комитетах Вер-
ховной Рады и «застрял» на
стадии внесения его на по-
вестку дня. Как выяснилось,
фактически Верховная Рада
действовала по негласному
договору с Кабмином — не
принимать никаких социаль-
ных законов. Что в принципе
парламент сейчас и выпол-
няет, если вы заметили. В
результате мы вынуждены
были провести акцию про-
теста, которую поддержали
работники ЧАЭС, — и в этот
же день этот законопроект
был внесен в повестку дня,
но в 2015-м у народных
избранников руки так и не
дошли до него. Только бла-
годаря Виталию Викто-
ровичу Петруку, главе Го-
сударственного агентства
Украины по управлению зо-
ной отчуждения, который
поехал в Верховную Раду и
лично решил там вопрос,
наш законопроект был при-
нят во втором чтении, на-
брав 233 голоса. 24 фев-
раля Президент подписал
законопроект, хотя у него на
столе лежали два отрица-
тельных заключения — и от
Кабмина, и от администра-
ции Президента, содержа-
щих рекомендации его вети-
ровать.

Закон подписан — что
дальше? А дальше начина-
ется продвижение — да что
там, пробивание! — пролон-
гации постановления Каб-
мина №831. Наша позиция
такова: оставить действо-
вавшую ранее норму отно-
сительно размера доплаты
в 150% минимальной за-
работной платы и сделать
это постановление бессроч-
ным. На сегодняшний день
этот проект постановления
согласован всеми службами
Минсоцполитики.

Но ситуация, чтобы вы
понимали правильно, раз-
ворачивается так. В Гос-
агентстве принято решение
разделить постановление
№831 на две части. Это свя-
зано вот с чем: доплаты, я
думаю, мы сможем «выбить»
не скоро, поскольку деньги в
бюджете на эти выплаты не
предусмотрены. В Минсоц-
политики, пока закон принят
не был, мне лично неодно-
кратно повторяли, что все,
дескать, в порядке, расчеты
готовы — вот, буквально за
две недели после принятия
закона будет подписано и
постановление. Когда дело
дошло до принятия зако-
на, все, оказывается, уже
абсолютно по-другому, в
частности, из-за дефицита
бюджета нам предлагают
определить размер доплаты
в виде фиксированной сум-
мы — 1827 гривен, и тогда,
может быть, смогут обеспе-
чить за счет внутренних ре-
зервов Минсоцполитики вы-
плату с 1-го января текущего
года. Совершенно очевид-
но, что на это предложение в
нынешних условиях мы по-
йти не можем — ведь в про-
шлом году, вы помните,
инфляция составила 43% и
«съела» практически поло-
вину выплат. И если опять
пойти по этому пути, то мы
каждый год будем выпра-
шивать повышение разме-
ра выплат. Наша позиция
четкая и жесткая: 150% ми-
нимальной заработной пла-

ты и бессрочное постанов-
ление.

Вторая часть постанов-
ления №831 касается бес-
платного предоставления
работникам предприятий
зоны отчуждения лечебно-
профилактического пита-
ния, проживания, тридцати-
шестичасовой рабочей не-
дели и так далее. Сейчас
она выделена в отдельное
постановление и отправ-
лена на согласование по
министерствам. Повторюсь:
эта часть была выделена по
инициативе Госагентства. Я,
честно говоря, был против,
но тем не менее принял
приведенные аргументы.
Во-первых, эта часть фи-
нансируется не за счет
Минсоцполитики, а из дру-
гих источников. Во-вторых,
с 1-го января фактически
предприятия, которые обес-
печивают питание, не имеют
право эти услуги оказывать,
потому что в условиях отсут-
ствия регламентирующего
документа (того самого пос-
тановления!) это может быть
расценено как нецелевое
использование бюджетных
средств. Сейчас эти работы
финансируются из внебюд-
жетных средств, но долго
так продолжаться не может.
Поэтому Госагентство со-
вершенно логично и пра-
вильно приняло решение
«проталкивать» постановле-
ние по частям, и вторую
часть — как можно быстрее.

По Списку №1 ситуация
также резко обострилось. В
чем проблема? В конце
прошлого года Кабмин дал
установку пересмотреть
Списки №1 и №2 для пре-
доставления льготных пен-
сий. Министерства должны
были подать свои предло-
жения по корректировке
этих списков. Однако наше
«родное» Министерство эко-
логии не подало своих пред-
ложений — в отличие от, к
примеру, Минэнергоугля.
Однако и эти бумаги не
дошли до Минсоцполити-
ки... В итоге на рассмот-
рение внесен проект пос-
тановления Кабмина, в
котором предприятий атом-
ной энергетики и промыш-
ленности вообще нет, а дру-
гие чернобыльские статьи
полностью «порезаны». Кро-
ме того, аннулируется и
173-е постановление Каб-
мина от 24 февраля 2010
года, по которому наши
предприятия имели воз-
можность проводить атте-
стацию рабочих мест и,
следовательно, определять
право работника на льгот-
ную пенсию. В результате
мы вынуждены были срочно
выходить на Минсоцполити-
ки и проводить встречи и
консультации. Мы настаива-
ем на том, чтобы в этом
новом постановлении оста-
лась норма, позволяющая
нам проводить аттестацию
рабочих мест и обосновы-
вать нашу льготную пенсию.
Все предприятия зоны от-
чуждения должны войти в
этот перечень. Позиция
профсоюза такова: блоки-
ровать принятие этого пос-
тановления. Это позиция
всех профсоюзов — уголь-
щиков, атомщиков и наше-
го, естественно, поскольку
это вызовет просто колос-
сальное социальное напря-
жение в обществе. Сейчас
мы требуем встречи с мини-
стром социальной политики
Розенко, а в дальнейшем на-
мерены действовать в соот-
ветствии с той ситуацией,
которая будет складываться.

Теперь что касается
льготных пенсий и выплат в
Пенсионный фонд. Я благо-
дарен Госагентству за то, что
они сейчас взялись готовить
изменение в законодатель-
ство. Мы сейчас очень ак-
тивно работаем с юриди-

ческой службой Госагентст-
ва, юридическая служба
ЦК Атомпрофсоюза тоже
подключилась, мы дали
свои наработки на этот
счет и хотим внести соот-
ветствующие изменения в
проект постановления, что
позволит, во-первых, ре-
шить вопрос выплат в ПФУ,
а во-вторых, снять пробле-
му проведения аттестации
рабочих мест для приня-
тия решения по назначе-
нию льготных пенсий.

Нас загоняют в угол
постоянно, поэтому то, что
сейчас делает юрслужба
Госагентства, совершено
правильно, и мы будем вся-
чески содействовать ей в
этом вопросе. 

В ходе конференции
также состоялось вручение
группе активистов различ-
ных наград и благодарнос-
тей ППО ЧАЭС и Прези-
диума ЦК Атомпрофсоюза.

З виступу голови Дер-
жавного агентства України
з управління зоною відчу-
ження Віталія Петрука на
звітній профспілковій кон-
ференції ЧАЕС:

— Ми маємо переходити
до третього етапу зняття
ЧАЕС з експлуатації. Ми в
цьому напрямі працювали,
ми до цього готувалися, і
найближчим часом у Пре-
зидента України відбудеться
нарада за участю Прем’єр-
міністра України.

Ми готуємося до неї, і в
рамках цієї підготовки 25
лютого в адміністрації Пре-
зидента відбулася нарада
за участю відповідальних
осіб АПУ, перших керівників
НАЕК «Енергоатом», Держ-
атомрегулювання та віце-
прем’єр-міністра регіональ-
ного розвитку, будівництва
та ЖКГ України Геннадія
Зубка, який не так давно опі-
кується усією нашою тема-
тикою, оскільки є головою
Організаційного комітету у
зв’язку з 30-ми роковинами
Чорнобильської аварії. На
цій нараді було розглянуто
стратегію нашого подаль-
шого життя та розвитку. Ос-
новним стрижнем розмо-
ви було відновлення фонду
РАВ. Так уже сталося, що
законодавчо створений в
Україні ще 2008 року фонд,
де мають накопичуватися
кошти на створення інфрас-
труктури для поводження з
РАВ, аби не перекладати цю
проблему на майбутні поко-
ління, сьогодні не виконує
своє цільове призначення, а
кошти, що перераховуються
до бюджету НАЕК «Енерго-
атом» та іншими підприєм-
ствами як екологічний пода-
ток, фактично проїдаються.

Усі перетворення у зоні
відчуження мають бути по-
в’язані зі змінами у форму-
ванні та використаннні кош-
тів з фонду поводження з
РАВ. Уже пройшли всі обго-
ворення щодо створення
цього фонду поза межами
держбюджету — на зразок
структури, що сьогодні уп-
равляє коштами для вико-
нання проекту нового без-
печного конфайнмента на
ЧАЕС — і ми плануємо обго-
ворити ці стратегічні зміни
на майбутній нараді у Пре-
зидента.

Незабаром виповниться
30 років з моменту аварії
на ЧАЕС. 25 квітня плану-
ється засідання Асамблеї
донорів Рахунку ядерної
безпеки. Донорську кон-
ференцію ініціює Україна,
оскільки у проектi є пев-
ний дефіцит коштів. 26
квітня Президент України
планує відвідати промис-
ловий майданчик ЧАЕС.
Передбачається, що під
час його поїздки ми отри-
маємо конкретнi дорогов-
кази стосовно переходу
до третього етапу зняття
станції з експлуатації.

Я помітив, що й досі не-
має повної взаємодії між
ЧАЕС та системою підпри-
ємств у зоні відчуження. Це
впадає в око, це відчуваєть-
ся, і це неправильно, тому
я намагаюся це змінити. На
це налаштоване і керiвницт-
во ЧАЕС, і керiвники інших
підприємств підпорядку-
вання ДАЗВ. Що мені подо-
бається: ми працюємо від-
крито, будь-які проблеми
можемо обговорювати про-
зоро, в тому числi, і з проф-
спілковими організаціями,
тож я впевнений, що спів-
праця у нас налагодиться.

Из выступления гене-
рального директора ГСП
«Чернобыльская АЭС»
Игоря Грамоткина на от-
четной профсоюзной кон-
ференции:

— 2015 год начинался
страшно. Компания НАЭК
«Энергоатом» в 2014 году не
перечислила деньги в спец-
фонд в конце декабря, и, у
нас сформировалась сума-
сшедшая задолженность. В
новый 2015 год ЧАЭС уходи-
ла с дефицитом бюджета, и
кроме этого, он нам был
уменьшен на 5% по сравне-
нию с 2014 годом. Страшная
ситуация, потому что бюд-
жет на 2015 год был ут-
вержден 709 миллионов,
причем в эту сумму была
включена и оплата услуг ГП
УОФО и «Чернобыльспец-
комбината» — почти 100
миллионов гривен. 400 мил-
лионов гривен — это фонд
оплаты труда персонала
станции, 130 миллионов —
отчисления в Пенсионный
фонд, еще 150 миллионов
гривен — на электроэнер-
гию, то есть элементарные
подсчеты показывают, что за
энергоносители при таком
бюджете платить уже нечем.
Стало понятно, что мы год
не проживем, и я очень бла-
годарен профсоюзному ко-
митету за его активную
позицию в отношении пред-
приятия. Еще в январе ад-
министрация станции и
профсоюзный комитет вы-
работали общую стратегию:
люди в отпуска без со-
держания ходить не будут,
сокращения персонала не
будет — даже при условии,
что мы не сможем платить
за энергоносители и с про-
гнозируемыми в этом слу-
чае тяжелыми последст-
виями с энергоснабжением
площадки, а будем доби-
ваться дополнительного фи-
нансирования.

Я глубоко убежден, что
только благодаря единству,
которое мы демонстриро-
вали на протяжении всего
этого года, нам удалось
добиться своевременной
выплаты заработной платы.
Нам удалось удержать все
социальные стандарты, ко-
торых мы с вами достигли.

Впервые за многие
годы совместной работы
с Госагентством, с главой
Госагентства нам удалось
получить дополнительное
финансирование на теку-
щий период не только в том
объеме, который мы про-
сили, но нам еще добавили
260 миллионов гривен на
то, чтобы урегулировали
проблемы с Пенсионным

фондом, если они нач-
нутся.

Хотелось бы напом-
нить, что мы действительно
боремся за свой коллек-
тив, за его работоспособ-
ность, за его будущее, но
когда становится тяжело
всем, мы делимся имеющи-
мися средствами и ресурса-
ми. В декабре 2015-го мы
отдали 5 миллионов на
зарплату в «Чернобыль-
спецкомбинат», потому что
люди уходили в новый год
без денег. Поэтому коллек-
тив наш, я считаю, в 2015
году продемонстрировал
выдающиеся волевые и ор-
ганизационные качества. 

Отопительный сезон
этой зимой мы начинали в
невиданных условиях. Я мо-
гу вам сказать, что горжусь
нашими людьми — спасибо
коллективу огромное! Но
выводы сделаны, больше
мы такой ситуации не допу-
стим. Мы выработали стра-
тегию, презентовали ее в
Госагентстве, Виталий Вик-
торович Петрук нам ее одоб-
рил и утвердил — и мы начи-
наем выполнять комплекс
мероприятий, связанных с
реализацией энергосбере-
гающих подходов на пло-
щадке ЧАЭС.

Мы рассматриваем воп-
рос отопления при помощи
либо сухих электронагрева-
телей, либо электрических
водяных котлов, которые бу-
дут просто врезаны в суще-
ствующую систему отопле-
ния зданий. Мы перейдем
на систему трехзонного та-
рифа (дневной, ночной, пи-
ковый) и в ночное время
будем отапливать здания,
нагревая тепловые аккуму-
ляторы, а в течение дня теп-
ловые аккумуляторы будут
отдавать тепло и поддержи-
вать нужную температуру.
Безусловно, это требует
большой концентрации и
мобилизации всего персо-
нала, безусловно, будем пе-
ремещаться все на площад-
ке ЧАЭС, персонал будет
еще перемещаться в город,
часть будет перемещаться
внутри зданий и сооруже-
ний. Нужно будет пересмот-
реть и многие нормативные
документы, наши инструк-
ции и положения. И, конеч-
но, будет реорганизован
ЦТПК — мы уже обсужда-
ли это с персоналом цеха
и профсоюзным комитетом.
Я считаю, любые реформы
и преобразования должны
быть направлены для лю-
дей, а не против них.

И в завершение. 26 ап-
реля, в 30-ю годовщину, мы
ожидаем достаточно боль-
шое количество гостей, и,
действительно, предполага-
ется, что на промплощадку
приедет Президент Украи-
ны. Мы ожидаем поручения
Президента, мы ожидаем
поручения правительства,
которые будут направлены
на дальнейшую реализацию
проектов на нашей пло-
щадке, и мы четко пони-
маем: сейчас наступает то
время, которое мы не впра-
ве терять.

По результатам обсуж-
дения конференция призна-
ла работу ППО ЧАЭС удов-
летворительной.

Один год из жизни профсоюзной организации
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ЗАХИСТИМО ТИХ, ХТО ЗАХИЩАЄ НАС!

Наприкінці лютого на
базу автотранспортного гос-
подарства (АТГ) ВП «Южно-
Українська АЕС», яке з по-
чатку бойових дій на сході
країни допомагає армії, на-
дійшла чергова партія вій-
ськової техніки та автівок,
що потребують капітально-
го ремонту. БТР-70 прибув з
Миколаївської 79-ї окре-
мої аеромобільної брига-
ди, а два ЗІЛ-131 і дизельна
електростанція ЕСД-10 — з
53-ї окремої механізованої
бригади ВСУ.

— Техніка до автотранс-
портного господарства на-
дійшла із зони проведення
АТО в дуже поганому стані, —
зазначає директор АТГ ВП
ЮУАЕС, виконавчий директор
благодійного фонду «Миро-
творець» Петро Форостяний.
— Аби поставити її на колеса,
необхідно виконати капіталь-
ний ремонт. Це кузовні дета-
лі та агрегати, мости, двигуни,
коробки, стартери, радіатори,
генератори тощо. Отож поч-
немо з двигунів, закінчимо
фарбуванням. Розбиті маши-

ни, що надходять до нас з
передової, волонтери та пра-
цівники автогосподарства за
короткий час роблять при-
датними для експлуатації у
військових умовах.

За словами П. Форостя-
ного, дефіциту в людях, які
ремонтують техніку у вільний
від роботи час, немає. Основні
труднощі у цьому питанні по-
в’язані з фінансовою складо-
вою. Наприклад, аби віднови-
ти БТР, який щойно надійшов,
необхідно близько 150 тис.
грн. «Багато працівників Юж-
но-Українського енергокомп-
лексу та мешканців міста-су-
путника АЕС Южноукраїнська
надають матеріальну благо-
дійну допомогу фонду «Ми-
ротворець». Її левову частку
становлять пожертвування ко-
лективу автотранспортного
господарства, який попри все
продовжує допомагати ар-
мії і працею, і грошима. Усі ці
кошти йдуть лише на віднов-
лення військової техніки», —
висловлює слова вдячності
всім, хто активно підтримує
цю ініціативу, директор АТГ.

Упродовж 2014–2016 ро-
ків на базі АТГ було відремон-
товано понад 30 одиниць
автомобільної та військової
техніки, а також понад 140
двигунів, вузлів і агрегатів.

Ремонтують техніку для потреб армії

НАВЧАННЯ СПЕЦПРИЗНАЧЕНЦІВ

У військовій частині 3042 Національної гвардії України, яка охороняє найбільшу в Європі

Запорізьку АЕС, була проведена практична перевірка взводу спеціального призначення. Бійці спецпід-

розділу відпрацьовували пошук та ліквідацію диверсійно-розвідувальної групи незаконного озброєно-

го формування.

Підрозділ успішно виконав поставлене завдання завдяки вмілому керівництву командира взводу

спецпризначення капітана Володимира Єгорова. Своїми діями бійці вкотре довели готовність викону-

вати поставлені перед ними завдання.

Совет организации молодежи ППО ВостГОКа организовал
праздник «Масленица». На детском пляже собрались работники
комбината вместе со своими детьми, другие жители города, кото-
рые с удовольствием приняли участие в интересном мероприятии.

Программа праздника включала массу веселых конкурсов для детей
и взрослых: и перетягивание каната, и квесты со сладкими призами, и
эстафеты. Согреться помогал ароматный глинтвейн, сваренный на ман-
гале, а также блины с начинками на любой вкус. Праздник завершился
традиционным сожжением чучела, сделанного из камыша.

Чтобы любое дело удалось, его важно тщательно продумать и хоро-
шо подготовить. От имени всех участников мероприятия выражаем бла-
годарность за отличное семейное мероприятие замечательным веду-
щим начальнику юридической службы Марине Дзюбе и заместителю
главного механика Денису Корчаковскому, а также членам организа-
ционного комитета: Александре Марценюк, Дмитрию Мищуку, Его-
ру Харитонову. Отдельное спасибо за финансовую поддержку Желто-
водской организации ВО «Батьківщина».

В этот прекрасный субботний день все ребята и взрослые, побывав-
шие на празднике, возвратились домой в отличном настроении и с мас-
сой приятных впечатлений.

Марья СКОРИК,
фото автора

Семейный праздник —
яркий и веселый

СПОРТИВНА ГОРДІСТЬ АТОМНИКІВ

У Мінську відбувся етап Кубка світу з боротьби
самбо, на який традиційно останніми роками потрап-
ляють два кращих спортсмени України — вихованці
КДЮСШ ППО ХАЕС, нині заслужені майстри спорту
Дмитро Бабійчук та Іван Васильчук.

Іван у своїй колекції має Кубок президента Білорусі, як
переможець у вазі 90 кг. І цього разу наш атлет повернув-
ся з нагородою. Його скарбничка найпрестижніших від-
знак поповнилася бронзовою медаллю. При цьому конку-
ренція постійно зростає, особливо з боку традиційно
сильних збірних Росії та Білорусі, до яких впритул набли-
зилися спортивні команди Грузії, Туркменістану та
Казахстану. Саме грузин перейшов дорогу до медалі
нашому Дмитрові Бабійчуку, який уже на третіх престиж-
них змаганнях поспіль шукає щастя у вазі 68 кг, до цього
атлет виступав у категорії 74 кг.

Перші рейтингові очки зароблені. На наступних етапах
з’ясується, хто поїде на чемпіонат світу. Українці привезли
з Кубка світу вісім нагород: 2 золоті та шість бронзових.

А в Одесі завершився чемпіонат України з боротьби
самбо серед юніорів і юніорок. Розіграно 30 комплектів
медалей. Командну першість виграли господарі. Ви-
хованці заслуженого тренера України Геннадія Горохова
нетішинці Олександр Мирончук та Ярослав Кузьмінчук
здобули срібні нагороди, їх одноклубник Анатолій Хмелюк
— бронзову.

Васильчук Іван
виконав свій план

На початку березня
2016-го у Вітебську (Рес-
публіка Білорусь) відбувся
XVІІІ традиційний міжна-
родний турнір з боксу се-
ред юнаків та дорослих,
присвячений пам’яті за-
гиблих воїнів у Афганістані.

У змаганнях взяли участь
140 спортсменів з Литви, Ук-
раїни, Росії та республіки
Білорусь. Збірна команда Ук-
раїни стартувала у складі
боксерів з Миколаївської,
Херсонської та Кіровоградсь-
кої областей України.

Чемпіоном серед юнаків у
ваговій категорії 43 кг, от-
римавши впевнену перемогу
у трьох поєдинках, став ви-
хованець Южноукраїнської
школи боксу, учень ЗОШ №3
Олег Вижол (тренери М. Бо-
рець та Г. Колесник).

Бронзову нагороду серед
дорослих у ваговій катего-

рії до 75 кг отримав боксер із
Херсона Богдан Чорний (тре-
нери В. Андріанов, В. Чор-
ний).

Чемпіон серед юнаків —
южноукраїнець

ПРОФСПІЛКОВА МОЛОДЬ: ОРГАНІЗАЦІЯ ДОЗВІЛЛЯ

ЧОРНОБИЛЬ — МІСЦЕ ТРАГЕДІЇ І ПОДВИГУ

Самым радиоактивным местом на Земле оказа-
лась больница в украинском городе Припять возле
Чернобыля. А точнее не сама больница, а ее под-
вал, куда после взрыва на Чернобыльской АЭС сво-
зили пожарных, тушивших четвертый энергоблок,
и которые оставили там всю свою зараженную
одежду.

Такие выводы сделал физик-инженер Дерек Мюллер,
который проехался по земному шару со счетчиком Гейгера
в руках в поисках наиболее радиоактивных мест и запечат-
лел все это на видео. Счетчик Гейгера измеряет радиацию в
зивертах, и если вы получите излучение более 2 зивертов за
один раз, вероятно, вы скоро умрете, отметил Мюллер.

При этом, по словам физика, мы постоянно подверга-
емся малым дозам ионизирующего излучения. Например,
бананы богаты калием, а часть этого калия радиоактивна от
природы. Поэтому, когда вы едите бананы, вы получаете 0,1
микрозиверта.

Примечательно, что именно на бананах Мюллер пока-
зал уровень радиации в разных местах планеты, среди кото-
рых: Припять, Украина; Хиросима, Япония; Яхимов,
Чешская Республика; Институт Кюри в Париже; место испы-
тания «Тринити», Нью-Мексико; Фукусима, Япония.

А одним из самых радиоактивных мест является само-
лет: чем выше вы поднимаетесь, тем сильнее радиация,
подчеркнул Мюллер.

ПРОПАГАНДА ЗДОРОВОГО СПОСОБУ ЖИТТЯ І ГАРМОНІЙНОГО РОЗВИТКУ ОСОБИСТОСТІ

В помещении Дворца культуры РАЭС
им. Леси Украинки впервые состоялось
интеллектуально-развлекательное шоу
«Супермен-2016». Шесть ривненских
атомщиков приняли участие в мужском
конкурсе красоты, мужества и креативно-
сти. Организатором конкурса стали ра-
ботники Дворца культуры Ривненской АЭС
при содействии первичной профсоюзной
организации электростанции. Цель такого

конкурса — внедрение современных форм
организации досуга, пропаганда здорово-
го образа жизни и гармоничного развития
личности.

За почетное звание боролись представи-
тели подразделений атомной станции Сергей
Андреев (отдел главного метролога), Андрей
Годунок (цех тепловых и подземных коммуни-
каций), Андрей Ткачук (отдел модернизации и
реконструкции), Сергей Калисинский (транс-

портный цех), Василий Бачинский (цех хозяй-
ственного обслуживания), Роман Микитов
(цех по ремонту и обслуживанию реакторов).

Жюри вместе со зрителями наслаждались
интересной конкурсной программой. Пос-
ле подведения итогов конкурсных заданий
единодушно определило победителя. Право
целый год считаться «Суперменом» среди
мужчин ривненских атомщиков и денежное
вознаграждение 1200 гривен получил Сергей

Андреев, титул «Вице-Супермен» и 800 гри-
вен призовых получил Сергей Калисинский,
третье место занял Андрей Годунок, получив
500 гривен призовых.

«Это было очень увлекательное шоу, как
«А ну-ка девушки», но для мужчин, — расска-
зывает председатель жюри Татьяна Халан-
дач. — Конкурс стал инновационным собы-
тием в культурно-художественной жизни
полесских атомщиков. Мы в очередной раз
убедились: работники Ривненской АЭС уме-
ют не только эффективно работать, но и ин-
тересно отдыхать».

Ривненская АЭС выбрала своего «Супермена»
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